
  

 

Aan de leden van de gemeenteraad 

 

Noordwijk, 27 mei 2025.  

 

 

Zaaknummer  : 1017495 

Verzenddatum  : 27 mei 2025 

Onderwerp  : Beantwoording schriftelijke vragen Greenport  

 

Geachte leden van de gemeenteraad,  

Op 29 april 2025 ontvingen wij van HELDER de volgende schriftelijke vragen ingevolge 

artikel 32 Reglement van Orde. In deze brief worden de vragen beantwoord.  

Aanleiding 
De provincie Zuid-Holland heeft recent zorgen uitgesproken over de voorgenomen samenvoeging van de 

Greenport Duin- en Bollenstreek en de Economic Board Duin- en Bollenstreek. De provincie heeft daarbij 

expliciet gewaarschuwd dat de herkenbaarheid en slagkracht van de Greenport verloren dreigt te gaan, 

wat kan leiden tot het stopzetten van de jaarlijkse provinciale subsidie van €110.000 vanaf 2026 en 

mogelijk het heroverwegen van aanvullende bijdragen zoals de vier ton voor regiocertificering.  

De Greenport speelt een sleutelrol in de economische ontwikkeling van onze regio, en specifiek voor de 

bloeiende bollensector in Noordwijk, Noordwijkerhout en De Zilk. Tegelijkertijd is de Greenport 

essentieel voor het aanjagen van innovatie, verduurzaming  van de teelt, efficiënt watergebruik en 

klimaatadaptatie. Initiatieven zoals het regiocertificeringsprogramma en de samenwerking met het 

Unmanned Valley bij droneinnovaties in de landbouw tonen aan dat de Greenport veel meer is dan een 

belangenorganisatie: het is een motor voor toekomstbestendige ontwikkeling in onze gemeente.  

Daarbij komt dat de Greenport momenteel zicht heeft op aanzienlijke nieuwe subsidiegelden. Zo loopt 

een Experimenteerlocatie (Exloc)-aanvraag voor €5 miljoen, die breed gesteund wordt (ook door deze 

gemeente) en zijn er aanvragen in voorbereiding voor de Human Capital Agenda die samen nog eens € 

2,7 miljoen kunnen opleveren, en is verdere cofinanciering vanuit de Regio Deal voorzien. Deze 

potentiële investeringen zijn van groot belang voor de verdere versterking en verduurzaming van de 

sector. Echter, de bestuurlijke onzekerheid rondom de toekomst van de Greenport leidt ertoe dat 

subsidieverstrekkers zich mogelijk terughoudend opstellen. Vertrouwen in de stabiliteit en 

zelfstandigheid van de Greenport is essentieel om deze middelen veilig te stellen.  

Een sterke en herkenbare positionering van de Greenport is van essentieel belang voor het behoud van 

de identiteit van de Duin- en Bollenstreek, voor de verdere verduurzaming van de landbouw en voor het 

realiseren van economische kansen voor huidige én toekomstige generaties.  

Bij een mogelijke samenvoeging dreigt deze specifieke focus verloren te gaan, waardoor agrarische 

belangen ondergeschikt kunnen raken aan bredere economische agenda’s. Daarnaast ontstaat het 

risico dat substantiële financiële kansen voor de regio, waaronde r lopende en toekomstige 

subsidietrajecten, niet worden benut of zelfs verloren gaan.  
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Vragen ingevolge artikel 32 Reglement van Orde 

Vraag: 
1. Is het college bereid om, gezien de waarschuwing van de provincie Zuid -Holland en het risico op het 

wegvallen van subsidies en rijksgelden, de zelfstandige positie van Greenport Duin - en Bollenstreek 

als aparte organisatie te behouden en zich actief uit te  spreken tegen een samenvoeging met de 

Economic Board, mede om de inzet op innovatie en verduurzaming van de bloembollensector veilig 

te stellen? 

Antwoord: 
De besturen van de Greenport Duin- en Bollenstreek en de Economic Board Duin- en Bollenstreek 

(EBDB) – twee onafhankelijke stichtingen – zijn op dit moment aan het verkennen of een nauwere 

samenwerking – mogelijk binnen één organisatie – kan bijdragen aan een sterke, 

toekomstbestendige economische structuur voor de regio. De besturen van de Greenport en de EBDB 

hebben de gemeenteraad hierover recentelijk geïnformeerd met hun gezamenlijke brief van 20 mei 

2025.  

 

Het college ondersteunt deze verkenning om intensiever samen te werken tussen de twee 

stichtingen. Het kan bijdragen aan een efficiëntere inzet van publieke middelen , meer samenwerking 

tussen stakeholders, het stimuleren van crossovers tussen bedrijfstakken en een sterkere economie 

en toekomstgerichte Greenport.  

 

De verkenning naar deze mogelijke intensievere samenwerking loopt nog.  Het college sluit zich aan 

bij de brief van de gezamenlijke besturen van de Greenport en EBDB. Het is belangrijk dat in een 

mogelijke nieuwe structuur de Greenport identiteit wordt behouden en versterkt, de 

subsidiecontinuïteit wordt geborgd en een efficiënte en gerichte inzet van middelen is.  Ook is een 

evenwichtige governance belangrijk, waarbij de agrarische sector herkenbaar vertegenwoordigd blij ft. 

 

Er is op dit moment geen reden om ons uit te spreken tegen een samenvoeging . We wachten de 

uitkomsten van de gesprekken af en zullen dan zorgvuldig ons standpunt bepalen waarbij een 

gedragen model voor alle partijen belangrijk is.  

 

2. Hoe beoordeelt het college het risico dat bij een samenvoeging de aandacht voor de tuinbouw, 

inclusief belangrijke projecten zoals de Regiodeal, regiocertificering en 

verduurzamingsinitiatieven, structureel zal afnemen, en welke gevolgen voorziet het colle ge voor 

de economische en duurzame ontwikkeling van de agrarische sector in de Duin - en Bollenstreek?  
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Antwoord: 
De gesprekken over een intensievere samenwerking tussen beide stichtingen lopen nog. Zoals 

eerder aangegeven is het belangrijk dat in een mogelijke nieuwe structuur de Greenport identiteit 

wordt behouden en versterkt en dat aandacht voor de tuinbouw en de economische en duurzame 

ontwikkeling van de agrarische sector in de Duin- en Bollenstreek onverminderd groot blijft.  De 

gemeenten willen een herkenbare Greenport behouden. De samenwerking gaat om het optimaal 

benutten van kennis en expertise op de pijler Duurzame Greenport. Dit is zowel een topprioriteit voor 

de Greenport als van de EBDB.  

 

3. Op welke wijze betrekt het college de mening van de agrarische sector, waaronder de KAVB en 

andere Greenport-partners, in het besluitvormingsproces over een mogelijke samenvoeging, en 

hoe wordt geborgd dat deze sector niet ondergeschikt raakt aan bestuurli jke efficiëntie?  

Antwoord: 
Zoals eerder aangegeven betreft het hier een traject dat de twee stichtingen gezamenlijk lopen. De 

gemeenten hebben hier op dit moment geen actieve rol in.  De Stichting Greenport en haar bestuur 

vertegenwoordigen de agrarische sector, waaronder de KAVB en andere Greenport -partners.  

 

4. In de Regiodeal Sierteelt (welke loopt vanaf 2026 tot en met 2029 en waar in de komende tijd de 

samenwerkingsovereenkomst voor wordt opgesteld) wordt samenwerking met de Greenports 

Aalsmeer en Boskoop voorzien. Daartoe is een krachtige en stabiele Green port Duin en Bollenstreek 

noodzakelijk. Hoe kan het college dit borgen?  

Antwoord: 
Voor het college staat voorop dat het lopende traject niet mag leiden tot een verzwakte positie van 

de Greenport. In tegendeel juist  – het moet leiden tot een versterkte en efficiënte Greenport -

samenwerking. Overigens neemt zowel de Economic Board als de Greenport op dit moment deel aan 

het proces rondom de Regiodeal Sierteelt.  

 

5. Kunt u meenemen in hoe u de kansen ziet die de Greenport Duin- en Bollenstreek biedt, onder 

andere via de Exloc-aanvraag en de Human Capital Agenda> Bent u zich daarbij bewust van het feit 

dat aanzienlijke subsidiegelden op het spel staan en dat bestuurlijke onrust rondom de toekomst van 

de Greenport een risico vormt voor het veiligstellen van deze middelen. Hoe weegt u deze kansen en 

risico’s af in uw besluitvorming over de toekomst van de Greenport Duin - en Bollenstreek. 

Antwoord: 
Het college is zich bewust van de noodzaak dat de Greenport de subsidiegelden veilig kan stellen. 

We verwachten dat de subsidieverstrekking niet in gevaar komt aangezien zowel het behoud en 

versterking van de Greenport-identiteit als de borging van subsidiecontinuïteit cruciale 

uitgangspunten zijn in dit traject. Zoals de gezamenlijke besturen in hun brief aan uw raad hebben 

aangegeven worden de zorgen van de provincie Zuid-Holland over mogelijke impact op structurele en 
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incidentele subsidies erkend en expliciet meegenomen. Daarbij willen we net als de gezamenlijke 

besturen nog opmerken dat Greenport gerelateerde projecten op dit moment het grootste deel 

vormen van het EBDB-budget. Zo zijn projecten als Remote Sensing, Enjoy our Flowers, Vier de Lente 

en de Flower Campus voor het grootste deel mogelijk gemaakt door de EBDB.  

 

Het college gaat ervanuit dat een door alle partijen gedragen vorm van samenwerking tot stand zal 

komen en zal de gemeenteraad hierover op de hoogte houden. 

 

Hoogachtend, 

Burgemeester en wethouders van Noordwijk  
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Mw. E.M. Overzier  Mw. W.J.A. Verkleij  

secretaris   burgemeester 

 


